
Schriftelijke vraag 
(art. 27 RvO commissie) 

 

Per onderwerp afzonderlijk formulier gebruiken 
Indienen via het e-mailadres griffie@tholen.nl 

  

Nummer (in te vullen door griffie) 19.0012 

Datum ontvangst raadsgriffie 
(in te vullen door griffie) 

16 juli 2019 

Datum 16 juli 2019 

Vraag wordt gesteld aan College 

Naam vragensteller Jacques Dekkers, Jan Heshof fractie PvdA/GroenLinks 

Verzocht wordt de volgende 

vraag (vragen) te beantwoorden 

1. Hoeveel meer Wmo-aanvragen heeft onze gemeente in het 

eerste half jaar van 2019 t.o.v. 2018 te verwerken gekregen 
sinds de invoering van het abonnementstarief? 

2. Kunt u bij benadering aangeven om welk bedrag dat gaat? 
3. Is met deze groei rekening gehouden in de begroting 2019? 

4. Indien er geen extra middelen in de begroting beschikbaar 

zijn hoe gaan de meerkosten dan gefinancierd worden? 
5. Zit er eventueel een significant verschil in aanvragen per 

kern?  
6. Vanaf 1 januari 2020 worden zowel de 

maatwerkvoorzieningen, pgb’s en een deel van de algemene 
voorzieningen onder het abonnementstarief gebracht. 

Gemeenten dienen bij verordening aan te geven welke 

algemene voorzieningen onder het abonnementstarief vallen.  
Wanneer zal naar verwachting de nieuwe verordening 
aangeboden worden aan de raad? 

Toelichting  (indien nodig) 

Gisteren is bekend geworden dat West-Brabantse gemeenten in de 

begroting 2019 tonnen extra vrij moeten spelen om de aanzuigende 
werking na invoering van het abonnementstarief te kunnen 

financieren. Onze fractie wil graag geïnformeerd worden over de 
Thoolse situatie. Zie bijlage.  

  

Antwoord van college/ 

burgemeester indien schriftelijk 
antwoord wordt gegeven  
(in te vullen door afdeling) 

1. Hoeveel meer Wmo-aanvragen heeft onze gemeente 

in het eerste half jaar van 2019 t.o.v. 2018 te 

verwerken gekregen sinds de invoering van het 
abonnementstarief? 

In q1 en q2 van 2019 zijn 754 voorzieningen toegekend. In q1 en q2 
van 2018 waren dit er 680. Dit is een verschil van 74 toegekende 

voorzieningen.  

 
2. Kunt u bij benadering aangeven om welk bedrag dat 

gaat? 
Er is ten opzichte van 2018 een stijging van de lasten terug te zien in 

de declaraties over de eerste zorgperioden 2019. Over de eerste 5 
maanden van 2019 is een verschil van €140.000,- zichtbaar. Dit is een 

stijging van ongeveer 10% dit percentage word voorlopig gehanteerd 

als de procentuele stijging op jaarbasis. Daarnaast wordt door de 
consulenten aangegeven dat ze op basis van individuele gevallen een 

toename in het aantal meldingen door het abonnementstarief zien.   
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3. Is met deze groei rekening gehouden in de begroting 
2019? 

Binnen de Oosterschelderegio wordt afgestemd welke verwachte 

kosten er jaarlijks zijn. Deze worden verwerkt in een 
programmabegroting van het SWVO. In lijn met de 

programmabegroting 2019 van het SWVO is de begroting van de 
gemeente Tholen 2019 redelijk stabiel gehouden ten opzichte van 

2018. De minister heeft in de eerste fase van de invoering van het 
nieuwe abonnementstarief ontkennend gereageerd op de vraag of de 

invoering voor een aanzuigende werking zou zorgen. De aanzuigende 

werking van het abonnementstarief is om deze reden niet 
meegenomen als verwachte kostenstijging. In plaats hiervan is ervoor 

gekozen om bij een blijk van een toename in de eerstvolgende 
begrotingswijziging van onze programmabegroting 2019 een wijziging 

op te nemen. 

 
4. Indien er geen extra middelen in de begroting 

beschikbaar zijn hoe gaan de meerkosten dan 
gefinancierd worden? 

Voor WMO voorzieningen geldt dat er sprake is van een open eind 
regeling. De extra lasten door toenemende meldingen drukken op het 

WMO budget. Bij een overschrijding van het budget wordt in de 

programmarapportage een aanpassing gedaan en komt dit ten laste 
van de algemene middelen.  

 
5. Zit er eventueel een significant verschil in aanvragen 

per kern?  

Voor Sint-Annaland en Sint-Maartensdijk is ten aanzien van andere 
kernen een stijging te zien in het aantal meldingen. Mogelijke 

oorzaken zijn van demografische aard (Leeftijd, inkomensverschillen, 
voorzieningen in de kern).  

 

6. Vanaf 1 januari 2020 worden zowel de 
maatwerkvoorzieningen, pgb’s en een deel van de 

algemene voorzieningen onder het abonnementstarief 
gebracht. Gemeenten dienen bij verordening aan te 

geven welke algemene voorzieningen onder het 

abonnementstarief vallen.  
Wanneer zal naar verwachting de nieuwe verordening 

aangeboden worden aan de raad? 

De planning is het vierde kwartaal 2019. Daardoor is het mogelijk de 
uitkomsten van het lopende onderzoek naar de uitgaven binnen het 

sociaal domein bij het opstellen van de nieuwe verordening mee te 
nemen.   

 

Datum beantwoording 
(in te vullen door afdeling) 

07-08-2019 

  

Ingeleverd bij de griffie 
(in te vullen door griffie) 

21 augustus 2019 

 

 

 


